[image: image1.png]




2025中考英语作文押题预测——五大传统节日
❤ 常考传统节日一：春节
随着全球国际化，中国的传统节日越来越受国外友人的关注，请你以“The Spring Festival”为题，根据下面的要点提示，用英语写一篇短文，简要介绍中国的传统节日——春节。

要点提示：

1.春节是中国传统节日中最重要的节日之一，通常在一月或二月份；

2.春节习俗：前夕，人们打扫房屋等；除夕聚在一起吃饺子，看电视等；春节期间，人们穿着新衣服走亲访友；孩子们收到红包等。

3.身为中国人，你对传统节日的感受。

注意事项：

1.短文词数：80词左右。

2.短文必须包含以上内容，但可以适当增加细节，以使行文连贯。

3.文中不得出现真实的人名和地名。

❤ 【范文】

The Spring Festival

The Spring Festival is one of the most popular/important traditional festivals in China. t usually comes in January or February.

Before the festival, people usually clean their houses carefully, because they think cleaning can sweep away bad luck. They alsoput things away and buy lots of delicious food. On the evening before the festival, family members get together and have a bigdinner, They enjoy diferent kinds of food, such as dumplings and fish. Then they watch a special programme on Tv. During thefestival, people wear new clothes and visit their relatives and friends and say "Happy New Year" , Children get hongbao from theold.

As a Chinese, l feel proud. And l think everyone in China likes Chinese traditional festivals, just like me.

2025中考英语作文押题预测——五大传统节日
❤ 常考传统节日二：中秋节
你校英语俱乐部即将举办一次主题为“My favorite Chinese festival”的征文活动。假如你最喜欢的节日是中秋，请你写一篇80词左右英语短文参加此次活动。

提示词及要点：

1. one of the most important…; Chinese traditional festival

2. get together; have a big deal

3. admire the full moon; delicious mooncakes; enjoy the bright full moon

4. carry people’s wishes to the families they love.

要求：

1. 内容完整，书写清楚，字迹工整，表达顺畅。

2. 尽可能用到提示词及要点，可适当发挥。

❤ 【范文】

My favorite Chinese festival

Lunar August 15th of a year is the Mid-Autumn Festival. It is one of the most important Chinese traditional festivals. it’s thetime that families and friends get together. On that evening, the moon looks brighter and rounder, Many families sit around a tableand eat mooncakes. They also admire the moon outside their houses. Some old people would like to tellthe children a story aboutChang’ e. At that time everyone is really happy and excited. l love all of my families. l love Mid-Autumn Festival best of all.

Mid-Autumn Festival carries people’ s wishes to the families they love. What a great festival!
2025中考英语作文押题预测——五大传统节日
❤ 常考传统节日三：端午节
端午节是中国四大传统节日之一。为加深中华文化理解，激发爱国主义情怀，某英语报“Culture”专栏正面向中学生举行以“Duanwu Festival—A celebration of patriotism”为题的征文比赛。请根据以下问题提示，写一篇英语短文投稿。

参考词汇：patriotism n.爱国主义；patriotic adj.爱国的； poet n.诗人；

all ethnic groups 全民族； the lunar May fifth 农历五月初五

要求：

（1）表达清楚，语法正确，上下文连贯；

（2）必须包括提示中的所有信息，并按要求适当发挥；

（3）词数：100词左右（开头已给出，不计入总词数）；

（4）不得使用真实姓名、校名和地名等。

❤ 【范文】

Duanwu Festival — A celebration of patriotism

Duanwu Festival is also called the Dragon Boat Festival. lt is one of the most important and traditional festivals in China. lt fallson the lunar May fifth. People all across China eat rice dumplings and dragon boat races are held in many places to remember agreat ancient patriotic poet Qu Yuan.

Qu Yuan sacrificed for his country, which showed us the spirit of patriotism. People’ s dragon boat racing is closely related tohonor Qu Yuan.

As a teenager, l believe it is our duty and responsibility to strive for the prosperity and strength of our motherland. first, Byworking hard and pursuing excellence in our studies, we can make a significant impact on the development of our country. SecondBy dedicating ourselves to protect the earth, we also can be a better person and it is good for our country.
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❤ 常考传统节日四：元宵节
0There are many different kinds of traditional festivals in China.一年一度的科艺节即将到来，你校准备开展用英语讲中国故事活动，假如你是一名传统文化推荐官，请根据以下提示用英语写一篇短文介绍元宵节，推广中国文化。词数80左右。

要求：

★必须包含要点提示，可适当发挥，开头已给出，不计入总词数；

★意思清楚，表达通顺，行文连贯，书写规范；

★请勿在文中使用真实的姓名和校名。

❤ 【范文】

The Lantern Festival

The Lantern Festival is one of my favorite traditional Chinese festivals. It falls on lunar January 15th, marking the end of theSpring Festival.

People often celebrate the festival in many ways. On the night of that day, various lanterns are hung in the streets and parksPeople walk around and enjoy the shapes and sizes of lanterns. People also play the lantern riddle games. f someone gets the rightanswer, he or she will get a gif., Besides, the dragon lantern dance is a traditional folk program. Many people are into performingdragon dances to celebrate it. At the same time, eating iangywan is a traditional custom. People usually eat it for good luck

Maybe you have something more interesting about the festival, share that and let's enjoy and spread our Chinese culture.
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❤ 常考传统节日五：清明节
清明节（Qingming Festival）是中国的传统节日之一，习俗甚多。请你根据下面的提示介绍清明节人们的活动并描述今年祭祖方式的变化，并就这些改变简单阐述你的观点（至少2点）。

提示：

1.清明节的时间：每年4月4日到4月6日之间。

2.清明节的习俗：扫墓祭祖、踏青、荡秋天、放风筝等。

3.今年的变化：提倡网络祭祖、不放鞭炮等。

参考词汇：graveyard（墓地）、have an outing（踏青）、set off firecrackers（放鞭炮）

要求：

1.词数100左右；

2.文中不能出现自己的姓名和所在学校的名字；

3.文章应包括以上图片的所有信息，语言通顺，意思连贯，书写规范。
❤ 【范文】

As the most important day of sacrifice, Qingming festival is a day of sadness and happiness. t is from April 4th to April 6thevery year. On each Qingming Festival, all graveyards are crowded with people who came to do tomb-sweeping and offer sacrificesin memory of the ancestors, in contrast to the sadness of the tomb sweeps, people alo enjoy hope of Spring on this day. lt is atime when people have outings, plant trees, sing and play on the swing.

Another popular thing to do is to fly kites in the shapes of animals of characters from Chinese opera. But this year, the way ofancestor worship has changed. Network ancestor worship is welcomed by people and people needn’ t set off firecrackers whichsaves resources and protects the environment, At the same time, it is convenient.
